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 הגנת הסביבה  ועדתפרוטוקול 

 

 9.11.2022 ביעירשהתקיימה ביום  ת הגנת הסביבה ועדפרוטוקול ישיבת 

, מיכל רון זליגמן, ליאת הדר בן אשר, נירית לביא אלון יו"ר , -אפרת מזרחי  משתתפים:

 , מיכל בן שושן רגב גולן מנהל אגף שפמ, זיו 

 מעוז ינון אילן גולדנברג, ,שלום טרם, אלינור בראל, שירי רוזן  נעדרו:

 כרמל ונחלים מנכ"ל רשות ניקוז  –מר אייל שני  :מוזמן

 

 

 על סדר היום:

 

 הצעה לחזון משותף לטיפול ושימור הנחלים בתחומי המושבות .1

 

 

 דיון 

 ה ע"י נציגות הוועדהמצ"ב מצגת שהוצגה בדיון שהוכנ

 מצ"ב מצגת שהוצגה ע"י מר איל שני מנכ"ל רשות הניקוז כרמל

 

מרחב הנחלים בתחומי המושבות, תנינים, תמסח, עדה וברקן הינם חלק מחיי היום יום של תושבי 

 המושבות ובמקומות מסויימים עוברים סמוך מאוד לבתים )בעיקר תמסח ועדה(

יעת הצפות , ומהצד השני נושא שימור הטבע בסביבת הנחלים מחד חשוב לשמור על חיי אדם ומנ

 ובכלל, כמרחב בו מטיילים עושים ספורט ומבלים שעות רבות לכל אורך השנה.

 לאייל שנענה להזמנת הוועדה לדיון פתוח משותף.תודה גדול 

 

o רשות ניקוז ונחלים אחראית בנושא הניקוז על ל נכנס לתפקידו בחודש מאי השנה, יאי

לנושא הניקוז הרגולטור הוא משרד  הצפות ובנושא נחלים על הטבע הסובב אותם. מניעת

 .החקלאות, ולנושא השמירה על הנחלים הרגולטור הוא משרד הגנת הסביבה

o חזון הרשות מבוסס על הגישה האגנית המשלבת 

o למשל(-על הרשות נופלת אחריות אך היא נטולת סמכויות )אכיפה 

o ים  זהו גוף קל יחסית.בהיבט הרגולטורי דוג' מכרז 

o  באזור ועוד...קהילות לקיים שת"פ עם רשות הטבע והגנים, חיבור 

o :מקורות ההכנסה עליהם נסמכת רשות הניקוז והנחלים הינן 

 ₪מיליון  5.  הרשויות המקומיות המשלמות לפי מספר בתי האב והדונמים בשנה זו כ 1

 ראים המשמשים למנגנון, תחזוקה שוטפת ומצ'ינג לקולות קו

של המשרד להגנת הסביבה, משרד החקלאות  לתכנון ופיתוח נחלים –. קולות קוראים 2

 וכדומה

 



 ועדה._______ת רוטוקול ישיבפ                                                                                               
 ________ מיום                                                                                                                                                                                                         

במשרדי המועצה המקומית . פרוטוקול זה טרם אושר סופית והוא כפוף לאישור מליאת המועצה בישיבתה הבאה: פרוטוקול חתום מקורי נמצא 
 יובהר כי נוסח הפרוטוקול כפי שיאושר על ידי המועצה הוא הנוסח הקבוע.

 

- 2 - 

o  נחל תנינים: תוכנית מפעל ניקוז נחל תנינים מאושרת מכח חוק הניקוז )ולא חוק התכנון

 , ולאחר מכן התכנית עוברת לאישור הועדה המחוזית.והבנייה(

חיים לנחל תנינים ורמת הנדיב. כעת מחכים  הוגשו התנגדויות לתוכנית מטעם קצ"א,

 לתיקונים.

פניה נוספת לועדה המחוזית בטרם  להתייחסותהובטח כי התוכנית המעודכנת תועבר 

 .לאישור

 

o  האמנה ט"גור בין רשות הניקוזפועלים להשגת תקציב לסקר מקדים לחידוש האמנה כיום  .

 פרט לכיסוח.תתייחס לנושאים נוספים של תחזוקת הנחלים 

 

o  לדוג' הטיפול בקריסת הגדה באזור בריכת הסיד -ניצני השת"פ כבר החלו להראות בשטח

 בנחל עדה. 

מחסום לכמות המים  בנחל תנינים בוצעה הרחבת הגשר, במטרה שהמעבר הזה לא יהווה

 הגדולה שמתנקזת אליו.

 בע"ח ותושבים.נירית: מבקשים לדאוג להשאיר את שביל האבנים החוצה את הנחל למעבר 

 

o  לא אושר וזאת עד הרשות הגישה בקשה לתכנון נחל עדה , אך התקציב  -תכנון נחל עדה

 לסיום הליך התכנון )התנגדויות( בנחל תנינים.

  -העומדים לפנינו האתגרים  שני

עד שיגיעו  (כשנתיים) איך לתקשר לתושבים ולפעילים את הנושא, היות ויידרש זמן ארוך . 1

 תכנית כוללנית לנחל עדה. לשלב הכנת 

חשוב להגיע להסכמות גם לגבי דרך ההתנהלות בתקופה הזו, ולחשיבות שיתוף הפעולה . 2

 בין התושבים לרשות במהלכה.

 

o  רשות הניקוז אינה מבצעת בדיקות איכות וניטור המים בנחלים. –ניטור המים 

 . ניתן לפנות לאיגוד ערים , משרד החקלאות או דרך מעבדות פרטיות

 

 סיכום: 

  חזון רשות הניקוז כרמל דומה לחזון וועדת הגנת הסביבה וקבוצות תושבים אכפתיים

 בבנימינה וגבעת עדה על טיפול בנחלים בגישה האגנית המשלבת

  ת יורשו בסגנון מנהלת נחל שיכלולהמלצת הוועדה בברכת אייל שני על הקמת פורום מקומי

להעלאת נושאי התפעול  כרמל שות הניקוז והנחליםור , בעלי ענייןת, נציגי תושביםומקומי

 .ובעתיד פעולות הפיתוח התכנון העתידי ,השוטף

 

 

 

 

  

 רשמה: אפרת


